
"Sibiul �cepe s�mearg�
Tot Sibiul cu functie si afaceri grele s-a grabit, saptamana trecuta, sa dea salut ministrului Administratiei
si Internelor, Vasile Blaga. Venit la Sibiu pentru un nou sediu de politie, o prefectura reabilitata si o
scoala de dresaj in care se vor baga multi bani, Blaga a laudat si a promis. In acelasi timp s-a uitat piezis
la cei care, in cazul anticipatelor, ar ramane fara functie. si care, acum, tin cu dintii de scaun. Ministrul
Blaga a acordat un interviu in exclusivitate ZIARULUI de Sibiu 
  Tot Sibiul cu functie si afaceri grele s-a grabit, saptamana trecuta, sa dea salut ministrului
Administratiei si Internelor, Vasile Blaga. Venit la Sibiu pentru un nou sediu de politie, o prefectura
reabilitata si o scoala de dresaj in care se vor baga multi bani, Blaga a laudat si a promis, dar in acelasi
timp s-a uitat piezis la cei care, in cazul anticipatelor, ar ramane fara functie. si care, acum, tin cu dintii de
scaun.
  
  Reporter: Vor fi anticipate?
  
  Vasile Blaga: Alegerile anticipate au fost extrem de actuale anul trecut, iar viata a demonstrat ca era
nevoie de ele. Daca ar fi avut loc anul trecut nu ar fi pus deloc in pericol integrarea, ministrii isi faceau
treaba, datoria, mai ales ministerele direct implicate in clauza de salvgardare, care era in curtea
Ministerului Justitiei si al Administratiei si Internelor. Acum sunt circumstantele constitutionale pe care
le stiti, eu cred ca ar fi binevenite, dar nu depinde numai de PD si nu are rost sa mai discutam acest
subiect.
  
  Rep.: PNL sau PLD?
  
  V.B.: Toti sunt oameni cu care am castigat alegerile. Avem cu PNL o Alianta pe care intelegem sa o
respectam, vizavi de ceilalti ma intereseaza oamenii care ne-au votat, ma intereseaza electoratul care au
votat Alianta, pentru ca acolo sunt oameni alaturi de care am defilat in campania electorala. si nu pot sa
nu observ ca cei care s-au opus intotdeauna Aliantei sunt extrem de vocali in cealalta parte acum.
Intelegem sa ne respectam intru totul Alianta, intelegerile cu PNL, iar personal, intrebati-mi colegii
liberali despre modul cum colaborez cu PNL - bine.
  
  Rep.: PC?
  
  V.B.: Nici daca mai are sapte trusturi de presa, daca nu se uita in oglinda tot nu o sa aiba unu la suta.
Asta-i viata.
  
  Rep.: Parlamentarul lipsa de la Sibiu o sa il aduca Mosul?
  
  V.B.: Avem intelegerea primului ministru al Romaniei in calitate si de presedinte al PNL. PD va
nominaliza un deputat in Sibiu, urmand ca ei sa nominalizeze unul in Dambovita.
  
  Rep.: De ce sibienii nu au mai multi reprezentanti in Guvern?
  
  V.B.: stiti cum e, trebuie si sibienii sa vrea sa vina la Bucuresti. Aceeasi situatie o avem si cu oradenii si
cu ardelenii in general. Noi tot ne plangem - si cred ca in mod incorect - fata de cei din Bucuresti sau din
sudul Romaniei. Pentru ca multi dintre ei sunt oameni de toata isprava, cum sunt si la noi, si sunt si
oameni care nu sunt demni de acest lucru, tot ca la noi. Deci, prima data, daca vrei sa participi si sa
lucrezi in aparatul de stat trebuie sa intelegi ca nu o poti face nici la Oradea, nici la Sibiu, ci numai la
Bucuresti. 
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  Rep.: De aproape doi ani, judetul Sibiu este condus in majoritate de FDGR? Cum se vad lucrurile de la
Bucuresti?
  
  V.B.: Ma intrebati pe mine cum colaborez cu domnul primar? Intrebati-l pe primar si pe presedintele
Consiliului Judetean cum colaboreaza cu noi. Cred ca foarte bine. Inclusiv pentru intelegerea pe care au
gasit-o intotdeauna la noi. Numai din fondul de rezerva din octombrie anul trecut pana acum 1500 – 1.550
de miliarde au venit in judetul Sibiu, majoritatea in municipiul Sibiu.
  
  Rep.: Cand vom trece prin frontierele UE fara sa mai oprim la vama?
  
  V.B.: Trebuie facuta bine distinctia intre a fi membru al UE si a fi in spatiul Shenghen, unde oamenii
pot merge la cumparaturi in ce tara vor, pot munci in ce tara vor si asa mai departe. Pentru a nu crea
asteptari inutile, noi am negociat intrarea in spatiul Shenghen pentru 1 ianuarie 2007. Caci, pana acolo
mai e mult. 
  
  Rep.: Asta inseamna disponibilizari in randul politistilor vamali?
  
  V.B.: Colegii nostri de la frontiera sa se pregateasca pentru Politia nationala, deoarece vom avea nevoie
de mai multi astfel de politisti.
  
  Cea mai mare scoala de dresaj
  
  Vasile Blaga a inaugurat si un laborator in cadrul scolii de dresaj de la Sibiu. Ocazie cu care a promis
investitii peste investitii aici. Ca sa ramana la Sibiu cea mai mare scoala de gen din lume.
  
  Rep.: Sunt mai buni cainii decat oamenii?
  
  V.B.: Ha, ha. si eu stiu cantecul... Eu iubesc foarte mult cainii, de mic, aveam doi rotweilleri, mai am
unul si, noi, desigur ii pregatim pe alte considerente, pentru ca avem mare nevoie de ei in toate partile. Am
luat, pe de alta parte, si o decizie am decis sa facem toate investitiile aici, in aceasta scoala in perioada
urmatoare. Acum,  este cea mai mare scoala de acest fel din lume.
  
  
   "Sa convingi Parlamentul sa accepte alegerile anticipate nu este destul de usor, deoarece stiu ca multi
vor intra in Parlament doar cu bilet de intrare" , Vasile Blaga
  
   "Sibiu incepe sa mearga. Problema, ca mai peste tot in Ardeal, este lipsa fortei de munca. Prin urmare,
in atributiile Guvernului va trebui sa fie si cea referitoare la asigurarea acestei forte, legale, controlate,
care sa ne respecte traditiile si cltura si sa plateasca obligatiile la stat" , Vasile Blaga 
  
   "In prima decada a lunii ianuarie ii deleg toate competentele pentru tot anul lui Victor Paul Dobre,
primul meu adjunct. Nu pot sa cer descetralizarea daca nu o aplic eu. si nu numai dansului, ci tuturor
secretarilor de stat" , Vasile Blaga
  Traian DELEANU
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